
NO. SOALAN : 43 

PEMBERITAHUAN PERTANYAAN DEWAN RAKYAT YANG 

KETIGA BELAS. PENGGAL KELIMA, MESYUARAT PERTAMA 

PERTANYAAN 

DARIPADA 

TARIKH 

LISAN 

DATO' MOHD ARIFF SABRI BIN ABDUL 

AZIZ 

[RAUB] 

29 MAC 2017 (RABU) 

Dato' Mohd Ariff Sabri Bin Abdul Aziz [ Raub ] minta PERDANA 

MENTERI menyatakan berapakah pendapatan FELDA setahun setelah 

FGV mengambil alih operasi perniagaan FELDA dan berapakah 

perbelanjaan FELDA per tahun sekarang. 



JAWAPAN: YB DATO' RAZALI BIN IBRAHIM, 

TIMBALAN MENTERI DI JABATAN PERDANA MENTERI 

Tuan Yang di-Pertua, 

Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, FELDA telah melaksanakan 

pemakaian Piawaian Pelaporan Kewangan atau Financial Reporting 

Standards ("FRS") mulai tahun kewangan 2006 dan mematuhi Pekeliling 

Perbendaharaan Malaysia PA3.1/2013 - Garis Panduan Untuk 

Penyediaan dan Pembentangan Laporan Tahunan dan Penyata 

Kewangan Sadan Berkanun Persekutuan bagi tujuan penyediaan 

Penyata Kewangan tahunan yang diaudit. Seterusnya, FELDA telah 

mengguna pakai FRS 139 lnstrumen Kewangan: Pengiktirafan dan 

Pengukuran mulai tahun kewangan 2010 yang memerlukan 

pendedahan dalam Penyata Kewangan untuk mengambil kira nilai 

saksama (fair value). Nilai saksama merupakan anggaran rasional dan 

tidak berat sebelah daripada harga pasaran potensi yang baik, 

perkhidmatan atau aset. Anggaran ini mengambil kira penjejasan nilai 

apabila kos yang diakaunkan melebihi nilai saksama. 

Berdasarkan kepada Penyata Pendapatan Bagi Tahun berakhir 31 

Disember 2015, pendapatan FELDA adalah sebanyak RM1 ,023.8 juta. 

Manakala, jumlah perbelanjan FELDA bagi tahun 2015 adalah sebanyak 

RM1,773.1 juta. 

Sekian. Terima kasih. 
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NO: SO ALAN: 44 

PEMBERITAHUAN PERTANYAAN BAGI JAWAPAN LISAN 

MESYUARAT PERTAMA, PENGGAL KELIMA, 

PARLIMEN KETIGA BELAS, 

MAJLIS MESYUARAT DEWAN RAKYAT 

PERTANYAAN : LISAN 

DARIPADA YB TUAN HEE HOY SIAN 

[ PETALING JA YA SE LAT AN ] 

TARIKH 29 MAC 2017 (RABU) 

SOALAN: 

Tuan Hee Hoy Sian [ Petaling Jaya Selatan ] minta PERDANA 

MENTERI menyatakan: 

(a) Pengusaha teksi sedia ada saling bersaing dengan 

perkhidmatan Uber dan Grabcar; dan 

(b) Jumlah pengusaha teksi yang tel ah menghentikan operasi 

mereka sejak perkhidmatan Uber dan Grab diperkenalkan. 
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JAWAPAN: YB DATO' SRI HAJAH NANCY SHUKRI 

MENTERI DI JABATAN PERDANA MENTERI 

Tuan Yang di-Pertua, 

1. Satu makmal khusus telah dilaksanakan bagi mengenal pasti 

isu-isu dan permasalahan yang dihadapi oleh pemain industri teksi. 

Makmal berkenaan telah melibatkan semua stakeholders yang 

berkenaan, termasuk pemandu teksi sendiri, agensi-agensi Kerajaan, 

syarikat-syarikat teksi dan badan-badan bukan Kerajaan (NGO). 

2. Hasil daripada makmal berkenaan telah melahirkan Program 

Transformasi lndustri Teksi (TITP} yang menyenaraikan 11 inisiatif 

untuk meningkatkan kualiti perkhidmatan teksi dan pada masa yang 

sama memberi fokus yang khusus terhadap keperluan dan kebajikan 

pemandu teksi. 

3. Antara inisiatif tersebut ialah untuk mengawal selia 

perkhidmatan e-hailir:g, iaitu aktiviti tempahan perkhidmatan teksi atas 

talian melalui aplikasi pintar/mudah alih seperti UBER dan Grab 

sebagai perkhidmatan perantara di bawah Akta Pengangkutan Awam 

Darat 2010. Bagi tujuan ini, pindaan kepada undang-undang sedia 

ada akan dibentangkan di Parlimen pada mesyuarat pertama tahun 

ini. 

4. Langkah kawal selia ini adalah untuk memastikan penggunaan 

teknologi membawa kesan yang positif bukan sahaja pemandu teksi, 

pemandu e-hailing dan penumpang, malah memberi ruang kepada 
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usahawan tempatan yang berminat untuk menerokai peluang dalam 

industri ini melalui pembangunan sistem aplikasi tempatan. 

5. Pada masa yang sama, satu rangka polisi baru telah disediakan 

bagi memastikan pengendali perkhidmatan berkenaan menyediakan 

perkhidmatan yang berkualiti dan memberi manfaat kepada pengguna 

dan juga pemandu. la juga bertujuan untuk memastikan penyelesaian 

yang adil dan saksama kepada semua pemain industri untuk bersaing 

secara lebih sihat. 

6. Antaranya, penyedia perkhidmatan e-hailing akan diwajibkan 

berdaftar dengan Suruhanjaya Syarikat Malaysia (SSM). Selain itu, 

prosedur sama yang perlu dipatuhi oleh pemandu teksi juga terpakai 

kepada semua pemandu e-hailing, seperti keperluan untuk memiliki 

Kad Pemandu yang dikeluarkan oleh SPAD, pemeriksaan kenderaan 

serta proses saringan dan latihan yang akan ditetapkan. Melalui 

kaedah ini, kedua-dua perkhidmatan teksi konvensional dan juga 

e-hailing akan dapat memberi perkhidmatan yang berkualiti kepada 

orang awam. 

7. Disamping itu, pemandu-pemandu teksi sedia ada juga disaran 

untuk memanfaatkan penggunaan teknologi dalam menyediakan 

perkhidmatan bagi memperbaiki mutu perkhidmatan dan bersaing 

dengan pemberi perkhidmatan e-hailing yang lain. 

Sekian, terima kasih. 
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